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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 26 februari 2018 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande SPF Farsta 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Einar Engström PRO Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

  

Tjänstepersoner  

Jonas Wilhelmsson avdelningschef egen regi 

Maria Premfors sekreterare, 

verksamhetscontroller 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Val av ordförande och vice ordförande för 
2018 
Till ordförande under 2018 valdes Alexandra Posacki och till 

vice ordförande valdes Berit Johansson. 

 

§ 2 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare, anmälan av protokollet från förra 
sammanträdet 
Dagordningen godkändes. Protokollet justeras onsdag den 28 

februari av ordföranden och vice ordföranden.  

 

Protokollet från rådets sammanträde den 22 januari 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 8 mars 
Ärende nr 3: Utegym i parken Olympiaplan i Tallkrogen  

Svar på medborgarförslag 

Rådet anser att medborgarförslaget ska genomföras och 

understryker att man inte delar förvaltningens uppfattning. 

 

Ärende nr 4: Plan för att rensa Forsån 

Svar på medborgarförslag 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Markering av äldre vägar och räcken 

Svar på medborgarförslag 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Hundrastgårdar i Hökarängen, Farsta och Farsta 

strand 

Inriktningsbeslut och svar på tre medborgarförslag  

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Demokratiundersökningen 2017  

Rådet anser att den låga svarsfrekvensen medför svårigheter att 

dra långtgående slutsatser. För en förbättrad svarsfrekvens önskar 
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rådet framföra till stadsledningskontoret, som är ansvarigt för 

undersökningen, att kommunikationen behöver förbättras genom 

en ökad medborgardialog. Vidare ställer sig rådet frågande till 

nuvarande åldersgräns för att få delta i undersökningen, 79 år. 

Förvaltningen åtar sig att förmedla rådets synpunkter till 

stadsledningskontoret. 

 

Ärende nr 8: Stadsdelsnämndens sammanträden och 

Medborgarforum 2018  

Rådet har fått ärendet för kännedom och har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor  

Rådet har fått ärendet för kännedom och har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Motion C om ett parklyft för Stockholm och en 

kommunal nedskräpningsavgift 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 19: Demokratirådets protokoll den 24 januari 2018  

Rådet har fått protokollet för kännedom och har inga synpunkter. 

 

§ 4 Remisser till senare nämndsammanträde  
Nämnden har fått följande remisser som kommer att behandlas 

vid nämndens sammanträde den 12 april. Rådet lämnar nu 

synpunkter innan förvaltningen skriver sitt förslag till svar. 

 

Äldreombudsmannens rapport 2017 

Rådet anser att Äldreombudsmannens kommentarer är bra och 

intressanta. Rådet anser att en bristande kommunikation gällande 

beskrivna målsättningar medför en risk att dessa inte är 

förankrade på verksamhetsnivå. Vidare undrar rådet om 

stadsdelsförvaltningens arbete för att uppnå stadens målsättning 

att göra Stockholm till en mer äldrevänlig stad och inväntar 

förvaltningens förslag till remissvar. Därefter kommer rådet att ge 

ytterligare synpunkter. 
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Yvonne Algård ställer frågan om anhörigkonsulent i Farsta 

stadsdel. Jonas Wilhelmsson informerar om att inom Farsta 

stadsdelsförvaltning finns en anhörigkonsulent, Birgitta Livgård- 

Andersson. Anhörigkonsulenten arbetar utifrån socialtjänstlagen 

(5 kap. 10 §) och Stockholms stads program för stöd till anhöriga 

2017-2020. Arbetet sker dels i det egna stadsdelsområdet, dels 

gemensamt inom region sydost och hela staden. 

 

Vidare ställdes frågan om hur det ser ut med ledsagning till olika 

träffpunkter. Jonas Wilhelmsson informerar om att ansökningar 

om ledsagning behandlas av äldreomsorgens beställarenhet. 

Rådet är enigt om att möjligheten till ledsagning ska tillvaratas i 

större utsträckning. 

 

Idrottspolitiskt program 

Rådet lämnar inga synpunkter i detta skede utan inväntar 

förvaltningens förslag till remissvar. 

 

§ 5 Information från förvaltningen 
Ny förvaltningsorganisation 

Vid förra sammanträdet blev det överenskommet att en 

övergripande presentation av den nya förvaltningsorganisationen 

skulle ges. Avdelningschef för egen regi, Jonas Wilhelmsson, 

presenterar hur organisationen i Farsta stadsdelsförvaltning ser ut 

från och med januari 2018 – se bilaga 1.  

 

Inom den nya avdelningen för stadsutveckling samlas de 

verksamheter som handlar om utåtriktad service till Farstaborna;  

stadsmiljö, näringsliv, fritidsverksamheten som fritidsgårdar, 

parklekar och öppna förskolor, kultur, säkerhet och 

trygghetssamordning, prevention, seniorverksamheten på Tuben 

samt demokrati. 

 

Den nya förvaltningsorganisationen innebär att 

fritidsverksamheten övergick från avdelningen förskola och fritid 

till avdelningen för stadsutveckling.  
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Rådens protokoll på stadsdelsbiblioteken 

Efter en fråga från rådet om hur deras protokoll tillhandahålls på 

de tre stadsdelsbiblioteken – Farsta, Gubbängen och Sköndal – 

har nämndsekreteraren besökt biblioteken och tagit reda på hur 

rådens protokoll och övriga nämndhandlingar förvaras och om de 

efterfrågas av besökarna. Förvaltningen kommer att resonera 

vidare med biblioteken, utifrån förslag från bibliotekarierna om 

hur vi kan hjälpa till att göra informationen tydligare. Vi kan till 

exempel utforma ett A4-anslag som förklarar vilka handlingar 

som finns tillgängliga, och att protokollen från pensionärsrådet 

och rådet för funktionshinderfrågor finns bland 

nämndhandlingarna. 

 

Stadens avtal om snöröjning 

Rådet framförde på mötet den 22 januari önskemål om att få se 

stadens nya avtal för snöröjning. Förvaltningen berättade att det 

inte är några nya upphandlingar på gång men att vid trafikkontoret 

pågår uppdatering av vissa delar som exempelvis åtgärdstider. 

 

Gun-Britt Dahlberg ställer frågan om det är någon förändring i 

befintligt avtal jämfört med tidigare. Einar Engström ställer 

frågan om vad som står i avtalet och vem som ansvarar för 

uppföljning av avtalet. Yvonne Algård delar Einars uppfattning 

att uppföljning av avtal måste ske. Vidare påpekas att det i 

Sköndal är dålig plogning av trottoarer. I diskussion kring vem 

som ansvarar för vad menar Alexandra Posacki att det är viktigt 

att betänka att bostadsrättsföreningar kan ha ansvar för vissa 

markområden och för röjningen av dem. 

 

Berit Johansson informerar om prioritering vid snöröjning utifrån 

information som Stockholms stad delat ut till alla hushåll. 

Stadens prioritering av snöröjning: 

1. Trafikleder och bussgator med tillhörande gångbanor.  

2. Övriga huvudgator med tillhörande gångbanor och gång-, 

cykel- och mopedvägar. 
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3. Bostadsgator med tillhörande gångbanor och gång-, 

cykel- och mopedvägar. 

 

Förvaltningen följer upp vilka eventuella förändringar som görs 

vid trafikkontorets genomgång avtalen och återkommer till rådet 

med besked. 

 

§ 6 Skrivelse till KF om enbart ledamöter i rådet  
Efter beslut vid rådets förra sammanträde har ett förslag till 

skrivelse till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

utformats om att alla i stadens pensionärsråd bör ha rollen som 

ledamot. Innehållet i skrivelsen godkändes – se bilaga 2.  

 

§ 7 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga 3.  

 

§ 8 Övriga frågor  
Sommaravslutning, lunch på Kristinahuset Sköndal den 4 juni 

Stadsdelsnämndens båda råd inbjuds av nämnden till 

sommarlunch måndag den 4 juni på restaurang Kristinahuset, 

Herbert Widmans väg 7, Sköndal. Även rådets sammanträde 

samma dag hålls på Kristinahuset. 

 

Möte med trafikkontoret 

Möte med trafikkontoret planeras i samverkan med rådet för 

funktionshinderfrågor för att ge båda råden möjlighet att 

diskutera och ställa frågor om de delar av den yttre miljön som 

trafiknämnden ansvarar för. Även fastighetsägaren Atrium brukar 

delta vid dessa möten eftersom de ansvarar för Farsta centrum. 

Einar Engström valdes som representant för pensionärsrådet. 

Sekreteraren informerar när datum fastställts för mötet och rådet 

kan då komma att utse ytterligare en representant. 
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Informationsfolder 

Pensionärsrådets folder kommer att uppdateras. Sekreteraren 

informerar rådet när foldern är klar och då får var och en tala om 

hur många foldrar man behöver till sina respektive föreningar.  

 

Ledsagning till vallokal, val 2018 

Gun-Britt Dahlberg ställer frågan om äldre med beviljad insats 

ledsagning har rätt till ledsagare utöver redan beviljad tid för 

ledsagning till vallokal. Förvaltningen återkommer med 

information i frågan. 

 

Bostadsförmedling  

Christina Johansson informerar rådet om Bostadsförmedlingens 

utskick gällande regler för kommunala Micasa fastigheters 

seniorbostäder – se bilaga 4.  

 

§ 9 Sammanträdet avslutas 
Ordföranden avslutade sammanträdet. 


